
Vážení spoluobčané,

po  dlouhém období zimy a  neča-
su se konečně počasí umoudři-
lo, přišlo trochu tepla, tak snad už 
se  nám s  teplejším počasím zlep-
ší i nálada. Státní svátky letos při-
padly na pracovní dny, takže jsme 
si užili trochu víc volna. Náladu mi 
ale spolehlivě pokazil návrat domů, 
k pracovnímu stolu, kde mám roz-
ložené časopisy a knihy s výrazný-
mi nápisy GDPR (evropská směr-
nice na  ochranu osobních údajů). 
Snad už to nemám ani zapotřebí 
se  tím tak důkladně zabývat. Dří-
ve jsem se  stejnou urputností četl 
dlouho do noci o počítačových pro-
gramech, operačních systémech ne-
bo novém tabletu. Čím více se  tím 
zabývám, tím víc jsem přesvědčen, 
že lidi kteří tuhle nemoc vymysleli, 
to neměli v hlavě v pořádku. V ne-
dávné minulosti jsme si pochvalo-
vali, jak se dá s pomocí počítačů ně-
co dělat efektivněji, elegantně a lépe 
a nyní mi připadá, že kdyby počíta-
če do našeho života vůbec nepřišly, 
byly bychom úplně v  pohodě. Ještě 
nedávno jsem si liboval, jak pomo-
cí nových technologií i rozvíjejících 
se sociálních sítí se dá najít ztrace-
ný spolužák nebo kamarád z mlá-
dí a nyní se dovídám pravý opak, 
že například stránky Spolužáci.cz 
končí, protože s ohledem na zmiňo-
vané GDPR tyto stránky nelze pro-
vozovat. Evropské směrnice jsem ni-
kdy nemiloval a to, co si na nás ev-
ropský parlament vymyslel teď, to je 
vrchol. Ani na to už víc nechci mys-
let. Ještě si budeme ze svých a niko-
liv z  evropských peněz vydržovat 
pověřence, který nás bude hlídat? 
Jako by to hlídání bylo to nejdůle-
žitější, co bude smyslem naší další 
práce. Chtěl jsem psát úplně o  ně-
čem jiném a už raději skončím, ne-
bo bych musel pře-
jít na  sprostá slo-
va. Nějak se  s  tím 
vypořádáme.

Přeji vám všem 
hezké jarní dny 
s vůní šeříku

Jaroslav Radostný, starosta

Centrum obce 
    – co bude dál…
Nejlepší architektonický návrh nového centra obce už známe. 
Vedení obce začalo podnikat první kroky k tomu, aby se 
vizualizace staly skutečností. Debata nad budoucí podobou 
centra obce ale rozhodně nekončí. 

Že se  všichni na  tom, jak má centrum 
obce vypadat, neshodnou je jasné už 
dlouho. Vítězný projekt sice zastupite-

lé schválili jednohlasně, ale když se projedná-
valy další kroky směřující k realizaci projektu, 
všichni už ruku nezvedli a na pořadu dne byl 
dokonce návrh nechat vše až novým zastupi-
telům. „Ceny za projektové práce se běžně pohybu-
jí v řádech milionů, větší projekt jako je navržený 
komplex tří budov může být nad deset milionů a více. 
Svým návrhem jsme pouze chtěli předejít riziku mi-
lionových nákladů, které můžou skončit v šuplíku,“ 
vysvětluje Miroslav Rolc. „Záměr vybudovat náves 
v historii obce je obrovský a to jak fi nancemi, tak i ve-
likostí. A má řadu otazníků, na které nejsou v  tuto 
chvíli odpovědi. My jsme pro vybudování školy, ale 
s důkladně připravenou analýzou všech aspektů a ri-
zik jako jsou zakládací podmínky, demografi cký vý-
voj a  ekonomika školy,“ dodává. „To, že se  takový 
projekt řeší krátce před volbami, nepovažuji za pro-
blém. Naopak, nové zastupitelstvo bude mít projekt 
předpřipraven a bude s ním moci dále nakládat bez 

zbytečných časových průtahů,“ myslí si naopak 
další ze zastupitelů Martin Růžička. „Hlasoval 
jsem pro vítězný projekt hlavně z  toho důvodu, 
že jeho jednotlivé objekty lze realizovat samostat-
ně bez návaznosti na zbylé. Nejsem totiž rozhod-
ně přesvědčen o současné potřebě nové budovy pro 
obecní úřad. Jiná věc je však výstavba malé vesnic-
ké devítiletky pro děti z Tuchoměřic, navíc s mož-
ností fi nancování z dotačního programu. Určitě by 

byla velká škoda této šance nevyužít a ochudit tak 
naše děti o možnost chodit do školy v místě bydliště.“

Tak či tak, zastupitelé odsouhlasili zahájení 
procesu projektových prací pro objekt základní 
školy a obecní haly a na místě je otázka, co dál? 

„V  prvním kroku je potřeba defi novat zása-
hy do řešeného území z hlediska územního plánu, 
vlastnických vztahů, nutných průzkumů a opatře-
ní z hlediska budoucího napojení objektů na veřejné 
sítě. Po vyhodnocení zjištěných informací se může-
me pustit do dalších kroků,“ vypočítává místosta-
rosta Karol Böhm. 

 dokončení na str. 7

 Tu c h o m ě ř i c k ý

ZPRAVODA
5 květen

2018 

slovo starosty

Foto: Martin Růžička

Na Den matek, který letos připadl na neděli 13. května, se v Tuchoměřicích už tradičně vítali noví občánci. 
Osm kluků a dvě holčičky dostaly pamětní minci, jejich starší sourozenci si pochutnali na čokoládě a ma-
minky potěšila krásná květina.
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Z jednání 
zastupitelstva

Na  květnovém zasedání zastupitelé pro-
jednali a  odsouhlasili znění veřejno-
právních smluv o  poskytování dotací 

z rozpočtu obce pro žádající spolky, odsouhlasili 
rozpočtové opatření č. 1, aby byla v důsledku vy-
volaných změn vyrovnaná bilance mezi příjmy 
a  výdaji a  odsouhlasili závěrečný účet mateř-
ské i  základní školy. Zastupitelé byli seznáme-
ni s průběhem výběrového řízení na zhotovitele 
stavby gravitační kanalizace v lokalitě Pastvišťa-
ta. Byl odsouhlasen výběr a schválena smlouva 
o dílo s vybraným dodavatelem, kterým je fi rma 
Aquarius s.r.o., se kterou už obec několikrát při 
podobných akcích spolupracovala. 

-red-

Opravy komunikací po zimě
I když v posledních letech nebývá po-

časí v zimních měsících nijak extrém-
ní, přesto se  teplotní rozdíly podepi-

sují na  technickém stavu našich silnic. 
Každý rok obec provádí opravy poškoze-
ných částí, aby se zabránilo dalším poru-
chám a degradaci povrchů komunikací.

„V  letošním roce jsme na  základě výzvy 
uveřejněné ve zpravodaji získali od občanů řa-
du podnětů, které jsme zdokumentovali a při-
pravili podklady pro vypracování cenových 

nabídek. U  silnic III. třídy, které vedou naší 
obcí, jed náme o  provedení oprav s  Krajskou 
správou a údržbou silnic, která má krajské sil-
nice ve  správě. Opravy místních komunika-
cí budou hrazeny z rozpočtu obce,“ vysvětlu-
je místostarosta Karol Böhm. V  současné 
době obec oslovuje jednotlivé dodavatele 
a jedná o cenových nabídkách a termínech 
pro realizaci. Většina oprav by se měla dě-
lat v letních měsících. 

-red-

Kanalizace na Pastvišťatech bude už brzy

Obyvatelé Pastvišťat se už letos v lé-
tě dočkají kanalizace. Pokud vše 
půjde podle plánu, měla by se bu-

dovat v průběhu června až srpna. „Po roz-
šíření kapacity čističky odpadních vod 
(ČOV) jsme připravili plán postupného při-
pojování lokalit, které z  dů vodu nedostaču-
jící kapacity ČOV zatím připojeny nebyly. 
V předminulém roce se podařilo vybudovat 
novou větev kanalizační stoky v  trase uli-

ce Ke Statenicím a připravit připojovací bo-
dy pro přilehlé ulice v  lokalitě Pastvišťata. 
V současné době je vše připraveno k realizaci 
jednotlivých stokových větví v ulicích Lesní, 
Pod Hájem a Ke Studánce,“ vysvětluje mís-
tostarosta Karol Böhm. Na spolufi nanco-
vání kanalizace na Pastvišťatech se obec 
pokouší získat dotaci ze  Státního fondu 
životního prostředí, kam se podařilo při-
pravit a  podat žádost na  poslední vyhlá-

šenou výzvu z  dotací EU na  vodohospo-
dářskou infrastrukturu. Během měsíce 
dubna se konalo výběrové řízení na doda-
vatele stavby. „S přesným harmonogramem 
budou obyvatelé dotčených ulic včas infor-
mováni,“ dodává Karol Böhm s  tím, že 
na  akci naváže stavba kanalizační větve 
v  části ulice Dubová, kterou bude fi nan-
covat soukromý investor. 

Kateřina Kubalová

Chystají se další chodníky
Na  základě jednání dopravní ko-

mise a podnětů občanů připravu-
je obec další rozšíření pěších ko-

munikací  a opravy stávajících chodníků. 
Počítáme s  položením zámkové dlažby 
na pěší komunikace v ulici Školní, v úse-
ku od  ZŠ ke  klášteru, dále od  autobuso-
vé zastávky Tuchoměřice, Zámek smě-
rem na Lichoceves až k ulici Nad Školou,
od  schodiště podél klášterní zdi k  uli-
ci Školní. Připravujeme také realizaci 

zpevnění cesty od  vstupní brány ve  sta-
ré části hřbitova až ke  kapli sv. Rozá-
lie. Projektant řeší možnost vybudování 
nového chodníku od  zastávky autobu-
su Tuchoměřice, Obecní úřad směr Sta-
tenice až po  parkoviště před obchodem. 
V květnu by měly začít práce na projek-
tu křižovatky ulic V  Kněžívce a  Ke  Ko-
panině, která by měla být řízena sema-
fory a  v  rámci této úpravy by měl být 
řešen i chodník. S dopravcem máme do-

hodnutý přesun autobusové zastávky au-
tobusů z  Kladna z  prostoru pod dálnicí 
do  ulici Ke  Kopanině. S  majitelem při-
lehlého pozemku jednáme o  možnosti 
vybudování autobusové zastávky a  pro-
pojení chodníku od  nové zastávky až 
k  zastávce U  Dvora ve  směru do  obce.
Kromě těchto připravovaných projektů 
máme od  občanů tipy na  opravy poško-
zených stávajících chodníků. 

Karol Böhm, místostarosta

Foto: Ondřej Kubala

DEBATA O NOVÉ ŠKOLE
pondělí 4. června 18:00 v Kotelně

Cílová skupina: rodiče stávajících a budoucích žáků ZŠ a MŠ

Struktura setkání s občany: 
seznámení s tématem, krátký úvod ze strany místostarosty k potřebnosti 

nové školy, představení architektonické studie
otevřená diskuse nad otázkami:
 - co očekáváme od nové školy?
 - jak se ve škole bude učit?
 - jak by měla být škola vybavená?
 -  co vše dalšího by se ve škole 

mělo dít kromě výuky?
 -  jací učitelé by měli být v nové škole?

 -  jak by měla škola působit, jak 
by se zde měli cítit rodiče, děti, 
veřejnost?

 -  jak by se měli/mohli zapojit rodiče 
do života školy?

závěrečné shrnutí a nalezení společného konsenzu směřování školy 
do budoucna
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Nové autobusy na lince 312
Mají modrou střechu, pouze dvoje dveře, klimatizaci a výrazně více míst k sezení. Dopravní 
podnik nakoupil nové příměstské autobusy a ty se začaly objevovat i v Tuchoměřicích.

Možná jste se s novým autobusem 
v  Tuchoměřicích už také setka-
li. Autobusy jsou určeny hlavně 

pro příměstské linky, které jezdí za  hra-
nice Prahy a  od  běžných městských au-
tobusů se v řadě ohledů liší. Nejvíce tím, 
že mají pouze dvoje dveře a díky tomu ta-
ké mnohem více míst k sezení. Sednout si 
v nových autobusech může 40 cestujících, 
zatímco v běžných nízkopodlažních auto-
busech, které k nám už několik let jezdí, je 
jen 26 sedaček. 

Je to vůbec poprvé, co do Tuchoměřic za-
čínají jezdit na lince 312 autobusy s klima-
tizací, která je zatím v  autobusech Praž-
ské integrované dopravy velmi vzácná. 
Nad sedadly jsou odkládací prostory pro 
menší zavazadla a v nízkopodlažní části je 
prostor pro kočárek nebo vozíčkáře. 

Víc sedaček si vybírá samozřejmě i svou 
daň – v  autobuse méně místa pro stojí-
cí, pro velké tašky nebo balíky a  menší 
prostor pro kočárky. Na  druhou stranu 
první zkušenosti ukazují, že i  když stojí 
na Bořislavce na nástupišti opravdu dlou-
há fronta, nakonec si v  autobuse skoro 
všichni sednou, pokud chtějí. 

Dopravní podnik koupil těchto auto-
busů na  pět desítek od  českého výrobce 

SOR Libchavy. „Všech padesát objednaných 
příměstských autobusů by mělo být dodá-
no nejpozději v  červenci 2018,“ říká mluv-
čí pražského dopravního podniku Aneta 
Řehková a dodává: „Předpokládáme, že lin-
ky 161 a 312 plně obsloužíme těmito bezbarié-
rovými autobusy pro příměstskou dopravu.“ 

Pro Tuchoměřice to znamená, že v  letoš-
ním roce by měly být už všechny spoje lin-
ky 312 s  nízkopodlažním nástupem a  že 
půjde o fungl nové autobusy, za které jen 
občas v  případě mimořádností zaskočí 
starší vozy. 

Ondřej Kubala

Poslední šance 
požádat 
o kotlíkovné

Už jen pár týdnů je možn é ve  Středo-
českém kraji žádat o  kotlíkové dota-
ce. Aktuální výzva skončí 29.  června 

2018 ve  14:00  hodin. Jak uvádí krajský úřad 
na  svých webových stránkách, celkem bylo, 
v  rámci druhé výzvy, alokováno 502,2 milio-
nu Kč. Kraj sice už teď registruje takový počet 
žádostí, že součet požadované částky dotace je 
roven alokaci ve výzvě, nicméně stále je mož-
né o kotlíkovné požádat. Žádosti, které budou 
nyní přijaty, budou zařazeny do  takzvaného 
zásobníku a pokud bude některá z dříve poda-
ných žádostí vyřazena, přijdou na řadu.  „Dle 
zkušeností z první výzvy až 15 % žadatelů z růz-
ných důvodů neuzavřelo smlouvu, proto vyzývá-
me všechny zájemce o výměnu zdroje tepla k po-
dání žádosti dle instrukcí, které jsou uvedeny 
na webových stránkách krajského úřadu,“ infor-
muje středočeský kraj. 

Kateřina Kubalová

Zápisy skončily – 
školáci se vešli, 
kapacita školky nestačila

Duben a květen byly v naší základ-
ní i mateřské škole ve znamení 
zápisů. Dobrou zprávou pro ro-

diče budoucích prvňáčků bylo, že ten-
tokrát žádné problémy s kapacitou ne-
byly a všechny děti se do školy vešly. 
„Zapsali jsme 23 dětí. Počet prvňáčků ale 
není konečný,“ upozorňuje ředitelka ško-
ly Iva Zavadilová. „Několik dětí se hlásilo i 
na jiné školy a mohou být přijaté jinde. Na 
druhou stranu se ještě může do obce někdo 
nastěhovat a dítě dohlásit dodatečně. Přes-
ný počet dětí zjistíme vždy až první školní 
den.“ Zatímco nastávající prvňáčci se tě-
ší na svůj první školní den v tuchomě-
řické škole, páťáci už se pomalu začí-
nají chystat na cesty do Nebušic. Právě 
tam většina z nich podle paní ředitelky 
v  září zamíří. „Paní učitelka Ranostajo-
vá již nav ázala kontakt s nebušickou ško-

lou. Páťáci se tam pojedou společně podí-
vat 31. května a stráví tam celé dopoledne,“ 
dodává Iva Zavadilová.

Zápis ve školce byl v porovnání se zá-
pisem do školy spojen s  mnohem vět-
ší nervozitou. Především proto, že ne 
všechny děti se k nám do školky vešly. 
„K zápisu jsem přijala 31 žádostí o přije-
tí. 22 dětí jsem mohla přijmout. Z  toho 
pět dětí je předškolních s  trvalým poby-
tem v Tuchoměřicích a dvě děti jsou čtyř-
leté. 16 dětí je tříletých s trvalým pobytem 
v  Tuchoměřicích a tady jsem postupova-
la podle věku – pouze jedno tříleté dítě se 
nevešlo. Další tři děti starší tří let nema-
jí u nás trvalé bydliště a dalším pěti dě-
tem nebudou k  poslednímu srpnu tři ro-
ky,“ vysvětluje ředitelka školky Petra 
Nosková. 

Kateřina Kubalová

Jeden z nových autobusů na lince 312. Přesné označení typu je SOR BN 12 LE. Číslice 12 vyjadřuje 
délku autobusu v metrech a zkratka LE znamená Low Entry – značí tak vozidlo s nízkopodlaž-
ním nástupem pro cestující.

Foto: Ondřej Kubala
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Naši mladí fotbalisté úspěšně vstupují 
do jarní části soutěžního roku 2017–18 

V  okresním přeboru mladších žáků, 
jehož zápasy se každoročně otevírá 
soutěžní sezóna  nejmladších hráčů 

kopané, naši zástupci navázali na vynikají-
cí výsledky podzimu a jsou k dnešnímu dni 
suverénním lídrem celkové tabulky bez jedi-
né ztráty bodu. Letošní utkání mají obdob-
ně jednoznačný charakter jako před zimní 
přestávkou. Chlapci jsou skvěle připraveni 
a celkové prvenství je již několik soutěžních 
kol před samotným závěrem skutečností.

Velmi dobře si vedou i  kluci v  rám-
ci okresního přeboru starších přípravek. 
I přes velkou nemocnost, která nás dopro-
vází od prvních jarních utkání, kdy pravi-
delně chybí tři až čtyři hráči základní se-
stavy, srdnatě bojují o pěkné druhé místo 
v celé soutěži. Zde bychom chtěli vyzdvih-

nout příkladné úsilí a obětavost jejich ka-
marádů z  mladší přípravky, kteří byli 
povoláni na „výpomoc“. Plnohodnotně za-
skakují za  své zraněné starší spoluhráče 
a, ač jsou mnohdy o hlavu menší než jejich 
soupeři, nevypouštějí jediný souboj a jsou 
platnými hráči týmu.

Mladší přípravka – chlapci, ale dnes už 
i  dívky – od  ročníku 2008 těží z  poctivé 
zimní přípravy v hostivické hale. Společně 
s  úspěšným náborem nových fotbalových 
adeptů se podařilo trenérům vytvořit tým, 
jehož někteří hráči jsou, jak bylo výše uvede-
no, schopni zaskočit i do vyšší věkové kate-
gorie, ale zejména podávat trvale velmi dob-
ré výkony, které byly odměněny vítězstvím 
v domácím turnaji konaném dne 28. 4. 2018. 

Budeme se zájmem sledovat další zápa-
sy a vyzýváme všechny fanoušky k podpo-
ře na  domácích utkáních. Ti rodiče, kteří 
se rozmýšlejí, jak naložit s volným časem 
svých ratolestí, potěšíme informací, že ná-
bor do  všech kategorií je stále otevřený 
a po dohodě s trenéry v odpoledních hodi-
nách ( út, čt) určitě najdou společnou ces-
tu, jak posílit v dětech touhu po soutěžení 
a kolektivní spolupráci. 

-red-

Výlet do Ředhoště 
se vydařil, 
na řadě je fi lm

24 seniorů si na  začátku května 
užilo zájezd na  tradiční Řed-
hošťské trhy. Počasí výletníkům 

přálo a jednu z prvních akcí projektu, za-
měřeného na  dříve narozené, určitě mů-
žeme považovat za úspěšnou. 

„Pestrá nabídka společenských, kulturních 
i  sportovních akcí v  Tuchoměřicích doposud 
opomíjela velkou část obyvatel obce – a  tou 
jsou senioři. Ačkoli je většina  událostí v  obci 
otevřená všem věkovým skupinám, chyběla 
nabídka akcí uzpůsobených a  uspořádaných 
primárně pro lidi dříve narozené,“ vysvětluje 
místostarosta Karol Böhm, proč obec s ná-
padem přišla. Sečteno, podtrženo, každý 
měsíc se  teď tuchoměřičtí senioři mohou 
těšit na jednu společenskou či kulturní akci 
ušitou na míru. V plánu je promítání fi lmu 
a  beseda, uvažuje se  o  zájezdu do  Němec-
ka nebo o  společném opékání buřtů. „Vě-
říme, že tyto akce senioři přivítají a postupně 
budou sami přicházet s nápady na další akti-
vity,“ říká místostarosta. Podrobnosti o jed-
notlivých akcích najdete vždy s předstihem 
ve zpravodaji. 

Kateřina Kubalová

K U L T U R A ,  V O L N Ý  Č A S ,  S P O R T

NOC KOSTELŮ
15:00 sýpka tuchoměřického kláštera – ote-
vřená výtvarná dílna
16:00 sýpka tuchoměřického kláštera – ver-
nisáž výstavy výtvarného kroužku Macho-
vy proužky
19:30 kostel sv. Víta  – koncert  smíšeného 
sboru LA FOLIA, jako host vystoupí violon-
cellista Š. Filípek
20:15 krátký fi lm o kostelích v okolí – Jezu-
itskou stezkou 
20:30–22:00 volná prohlídka kostela

DEN SOUSEDŮ
Letošní Den sousedů v Tuchoměřicích, který 
proběhne v parku Rákosí, se odvíjí od podti-
tulu Letem světem. Svět jako místo, na  kte-
rém všichni žijeme a také mikrokosmos kaž-
dého z nás.

Náš malý svět…, který do určité míry sdílí-
me se svými nejbližšími, kamarády, známými 
i sousedy, do kterého při setkání necháme na-
hlédnout a sami do okolních mini-světů vstu-
pujeme. Neváhejte a vstupte do světa svých 
sousedů, světa chutí, hudby, divadla, tvoři-
vosti, tance, letadel, her a mnoha dalšího.

 můžete si poslechnout, jak se za poslední 
rok zdokonalili mladí kytaristé z kytarové-
ho kroužku

 s dětmi si vyzkoušíte různé hry a aktivity 
(chůdy, lano, skládání vlaštovek…)

 malí herci z kroužku ULITA mají připrave-
nou divadelní hru „Lichožrouti“

 pohybové studio předvede krátkou skeč 
„Berta chytá motýly“

Děti se můžou proletět na starobylém kolotoči 
a po splnění úkolů nebude chybět pro každého 
malého účastníka „letecká“ odměna.Pro  uti-
šení hladu a  žízně budou připraveny stán-
ky s občerstvením. Každý může přinést něco 
na společný stůl a zároveň ochutnat tradiční 
i méně tradiční dobroty ze sousedské kuchyně.

DĚTSKÝ DEN
3. 6. 2018 od 13:00 bude na hřišti Sokola Tu-
choměřice Dětský den. Pro děti je jako vždy 
připraven pestrý program soutěží, skákací 
hrad, rodeo bizon, malování na obličej, střel-
ba ze  vzduchovky, kreativní koutek, občer-
stvení a tombola.

STŘEDEČNÍ NOKTURNA V RÁKOSÍ
Krátká hudební produkce u rybníčku v Ráko-
sí, program pokračuje v sýpce kláštera sv. Ví-
ta – je to také další možnost v sýpce shlédnout 
výstavu TVARY KRAJINY – keramika a objek-
ty V. Seydlerová, fotografi e R. Kyša.

POUŤ SV. VÍTA
Po mši svaté v 10:30 v kostele sv. Víta a bě-
hem celého odpoledne bude v  areálu kláš-
tera probíhat program – kulinářský festival, 
komentované prohlídky kláštera, výuka iz-
raelských tanců, aktivity a zábava pro děti 
(tvůrčí dílna, skákací hrad...). V sýpce tucho-
měřického kláštera se můžete těšit na:
14:00 Jiný vesmír – koncert a  představe-
ní  dětského sboru  La Folia a  pohybového 
studia 
16:00 Divadelní skupina  D.atel  a  její závě-
rečné představení v duchu westernu – KAŽ-
DÝ JE STATEČNÝ
V  bouři fantazie –  výstava prací dětí z  vý-
tvarného kroužku Machovy proužky

Promítání fi lmu (nejen) pro seniory MLADÍ 
SRDCEM v sále obecního úřadu Tuchoměřice. 

Přijďte se podívat na veselý, milý i dojem-
ný dokumentární fi lm o partičce nadšených 
amatérských hudebníků, kteří přesto, že je-
jich věk je mezi 75 a 93 lety, nebudou nikdy 
staří a dovedou si užívat život plnými douš-
ky. Strhující nadšení úžasných lidí, kteří 
pod taktovkou kapelníka Boba Cilmana při-
pravují svou show, pobaví určitě i vás.

Připravila Ivana Matějů 

ZVEME VÁS
PÁTEK 25. 5. od 15:00

SOBOTA 26. 5.  15:00

STŘEDA 13. 6. A 20. 6.  18:30 

NEDĚLE 17. 6. od 10:30

ČTVRTEK 28. 6. 18:00

NEDĚLE 3. 6. 13:00

Foto: Jan Havel
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20 let komunity
Chemin Neuf v Tuchoměřicích
Komunita působí dnes již ve více než 70 zemích všech kontinentů. Začátky zde nebyly úpl-
ně lehké. V České republice katolickou komunitu s ekumenickým posláním, ve které žijí, 
pracují a modlí se společně nejen katolíci, ale i příslušníci jiných církví, různých národů 
a životních stavů – kněží nebo pastoři, laici, manželé a svobodní, kteří se rozhodli dát své 
životy službě za jednotu, pozval do pražské arcidiecéze pan kardinál Miloslav Vlk. Nabídl jí 
klášter v Tuchoměřicích, který církev dostala náhradou za jiné objekty.

Klášter opustila nemocnice Motol 
a  11  let zde působil správce, kte-
rý v  areálu choval koně. Prvním 

bratřím a  sestrám, když sem přijeli, se 
naskytl opravdu zajímavý obraz klášte-
ra. V okně vedle průjezdu uviděli hlavu 
koně s bílou lysinou, na vnitřním nádvo-
ří hromady uhlí, všude ohromné pavuči-
ny, špínu, i to minimum nábytku a zaří-
zení zmizelo, nikde nic nefungovalo, ani 
WC, ani koupelny, ani kuchyň, ani od-
pady. Pod původně krásnými barokními 
stropy na  chodbách byly nataženy rou-
ry široké i úzké a to samé i ve většině po-
kojů. Všude byla silně cítit nemocniční 
dezinfekce. 

Prvních šest mladých lidí si muselo vy-
budovat nejen láskyplné společenství, ale 
i  věci základní potřeby – suché WC, jed-
noduchou kuchyň, používat kbelíky s vo-
dou místo sprch, postupně zprovozňovat 
odpady, do  kterých nějaký dobrák nalil 
zbytek betonu. Pomáhali bratři a  sestry 
i z jiných zemí – Francouzi, Němci, Poláci 
a dokonce i jedna sestra až z Brazílie. 

Opravy pokračovaly a  stále postupují 
pomalu, zrovna tak jako uzdravování lid-
ských srdcí. Už od počátku sem přijížděli 
lidé na různá setkání – mládež, manželské 
páry, rodiny a jednotlivci,  kteří  pomáha-
li, darovali nejrůznější zařízení a fi nanční 
prostředky a zároveň hledali svou životní 

cestu, uzdravovali svá manželství i rodiny. 
Postupně se zapojovali i někteří obyvatelé 
Tuchoměřic svou prací na opravách, svý-
mi fi nančními příspěvky a nejrůznějšími 
dary nebo i hezkými knížkami pro vybu-
dování knihovny, která dnes slouží všem 
obyvatelům, ale hlavně dětem ze  základ-
ní školy. 

Zveme všechny, kteří mají zájem, na osla-
vu 20 let  komunity v Tuchoměřicích (v so-
botu 19. 5. od 9:00, pozn. red.). Pokud nemůže-
te, tak další hezkou akcí bude pouť sv. Víta 
o měsíc později s kulinářským festivalem 
i komentovanou prohlídkou kláštera. Tě-
šíme se na vás! 

Komunita Chemin Neuf

Už na konci května by měla být ho-
tová  část východní fasády, na kte-
rou komunita vloni získala dotaci 
od Středočeského kraje. Pokud budou 
úspěšné i další žádosti o dotace, moh-
la by být tato část fasády od kostela 
až po sousední objekt u zastávky hoto-
vá do poloviny příštího roku.  Součas-
ně se dokončuje poslední kousek fasády 
na vnitřním nádvoří hlavní budovy 
z prostředků sponzorských darů a při-
pravuje se projekt na úpravu zpevně-
ných ploch tohoto nádvoří.

ý

lášter opustila nemocnice Moto

Záhada ruského hrobu vyřešena
4. dubna 2018 jsem pozval a zapla-

til odbornou fi rmu, která vlastní 
geologický radar. Firma provedla 

měření a vypracovala odbornou zprávu. 
Jak takové měření vypadá, vidíte na  fo-
tografi i. A co ze zprávy vyplývá? Při mě-
ření do hloubky 80 cm a následně 1,8 m 
nebylo nalezeno porušení vrstev zeminy 
v takovém rozsahu, které by mohlo uka-
zovat na  výkop podobný hrobu. Žádný 
hrob to tedy není, možná jen památník 
války. Někdo v  poválečné době zkrátka 
vytvořil dokonalé falzum, které vydrže-
lo do dnešních dní. 

Petr Jirásek Foto: Lucie Vojtěchovská

ol Prvních šest mladých lidí si muselo vy- cestu,
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Zdroj: mapy.cz

Foto: Komunita Chemin Neuf
Foto: Ondřej Kubala
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85. narozeniny oslavila koncem dubna paní Vlasta Zemanová. 
K životnímu jubileu gratulujeme a do dalších let přejeme pořádnou 
porci zdraví, štěstí a spokojenosti. Vše dobré přejeme i panu Martinu 
Hokrovi, který se na konci dubna dožil 70 let. Blahopřání míří i za pa-

nem Janem Janátem, který rovněž v dubnu slavil 75. narozeniny.

gratulace

   Tuchoměřický ZPRAVODAJ – periodický tisk územního samprávního celku
– měsíčník obce Tuchoměřice; MK  ČR  E  21919; vydává Obecní úřad obce Tuchoměřice,

V Kně ží vce 212, 252 67 Tuchoměřice; číslo 5/2018, vydáno: 18. 5. 2018; náklad: 600 kusů; Šéf-
redaktorka: Kateřina Kubalová; e-mail redakce: tuchonoviny@gmail.com; uzávěrka dalšího 
čísla: 10. 6. 2018

CENY INZERCE v Tuchoměřickém zpravodaji
 1/2 stránky – 2000 Kč  1/4 stránky – 1000 Kč 

 1/8 stránky – 500 Kč 
 řádková inzerce – 10 Kč/řádek (min. 3 řádky, max. 10 řádků)

Při dlouhodobé spolupráci možnost individuálně stanovené ceny. 
Kontakt: tuchonoviny@gmail.com. Uzávěrka inzerce je vždy 10. den v měsíci.

Léto s onkoláčky potřetí
Třetím rokem rozjíždíme podporu 

pro nadační fond Šance onkoláč-
kům, který pomáhá nejen nemoc-

ným, ale i jejich nejbližším rodinným 
příslušníkům. Potřetí je možné zaslat 
symbolickou stokorunu a přidat se tak 
k  dalším lidem, kterým není lhostejný 
osud dětí, které onemocněly nejrůznější-

mi druhy zákeřné nemoci. Za nasbírané 
peníze nadační fond pořídí kreativní ma-
teriál, který děti využijí v  období letních 
prázdnin. V té době se bohužel nemohou 
účastnit stejných aktivit jako jejich zdra-
ví kamarádi. Žádná chalupa, moře nebo 
tábor, ale jen nemocniční zdi a za nimi 
náročná léčba. V  případě, že máte zájem 

se k  nám přidat, navštivte prosím naše 
webové stránky: www.mcmica.cz, kde bu-
de bližší info. Termín konání 1.–31. 5. 2018. 
V den oslav Mezinárodního dne dětí bu-
de celá částka odeslána na transparentní 
účet nadačního fondu. Děkujeme, že jste 
v tom s námi, přejeme vám krásné léto. 

Zuzana Škvorová

Přijel, viděl, zvítězil

V neděli 13. května odpoledne se v tu-
choměřickém lese sešlo 70 borců 
s  malými i  velkými kolečky a  my 

už díky tuchoměřickým cyklistickým zá-
vodům známe jména těch nejlepších. Než 
začnete studovat výsledky, vězte, že i letos 
jsme byli svědky dechberoucích klání. Vi-
děli jsme maličké předškoláky, kteří sta-
tečně zápasili s  desítkami metrů rovinky. 
To je na odrážedle nebo miniaturním kole 
velký výkon! U školáků malý okruh lesem 
prověřil jízdu přes kořeny a  umění včas-

ného a  správného řazení. Dorost (roční-
ky 2005–2006) se letos poprvé statečně po-
pral s jedním výjezdem zalesněného kopce. 
Ženské pole bylo letos velice vyrovnané 
a pořadí se během závodu několikrát měni-
lo. Mezi muži vyhrál náš nový, náhodně ko-
lemjedoucí, soused. Namísto plánovaného 
usednutí ke kavárenskému stolku vystou-
pal po  jasné převaze v  závodu na  nejvyš-
ší stupeň vítězů. Bonusová kategorie „Zra-
lých“ zahájila svůj závod a  snad trochu 
pobavila hodem platební kartou (známého 
držitele) do dálky. A konečně štafetový do-
vednostní závod prověřil rychlost, bystrost, 
šikovnost a spolupráci dospělých a malých 
parťáků. Všem účastníkům patří velký dík 
za to, že sebrali odvahu a vyrazili na trať dí-
ky chuti se pobavit nehledě na počet natré-
novaných kilometrů. Poděkování ale patří 
i nadšeným divákům za podporu spraved-
livě rozdělovanou mezi všechny závodníky 
a všem malým i velkým dobrovolníkům. 

David Radzo

Foto: Kateřina Kubalová

Tradiční pálení čarodějnic na hřišti TJ So-
kol se opět vydařilo. Děti si zasoutěžily a ne-
chybělo ani opékání buřtíků. Malí i  velcí, 
a že se tu sešla pořádná hromada lidí, pak 
přihlíželi zapálení obří hranice. 

ml. předškoláci – odrážedla: 1. Stela Su-
charová 2. Václav Vopálka 3. Adriana Ja-
helková; ml. předškoláci – kola: 1. Adam 
Bednařík 2. Mariana Hudcová 3. Ema Fi-
lingerová; st. předškolačky: 1. Tereza Ku-
balová 2. Marie Vopálková 3. Helena Bi-
denková; st. předškoláci: 1. Jakub Toman 
2. Marek Adam 3. Filip Jíra; ml. školačky: 
1.  Ema Fenclová 2. Emma Hronová 3. Te-
reza Růžičková; ml. školáci: 1. Ondřej Vo-
pálka 2. Vítek Adam 3. Bartoloměj Hron; 
st. školáci: 1. Magdaléna Radzová 2. Kristý-
na Kubizňáková 3. Adam Kubizňák; dorost 
– dívky: 1. Leontýna Dimova, dorost – 
chlapci: 1. Matěj Radzo 2.  Adam Filinger 
3. Ben Svoboda; ženy: 1.  Marie Felbero-
vá 2. Kamila Dimova 3. Helena Bidenko-
vá; muži: 1. Václav Nežerka 2. David Rad-
zo 3.  Antonín Toman; štafety: 1.  Hronovi 
2. Adamovi 3. Felberovi; zralí: 1. Jiří Kubiz-
ňák 2. Jaroslav Pechan 3. Karol Böhm

výsledky

K
p
H

ne

Foto: Martin Dimov
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 dokončení ze str. 1

LETÁKY K

AČNÍ DESKY MANUÁLY

NÉ KALENDÁŘE STOLNÍ KA

NÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAPÍR

ÁVKA VIZITKY LETÁKY KA

ACE PREZENTAČNÍ DESKY 

TY NÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE

VNÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAP

NÁVKA VIZITKY LETÁKY K

Y KATALOGY PUBLIKACE P

DÁŘE STOLNÍ

e-shop tisku

Non - stopPříjem zakázek

Overnight-Service

Noční
tisk

tisk do 1 hodiny

Využijte našich
nových služeb

Podle něj je však potřeba si uvědomit, že 
předmětem soutěže bylo zpracování urba-
nisticko-architektonického návrhu cent-
ra obce. To znamená, že jednotlivé objekty 
byly navrženy pouze hmotově na základě 
předběžných požadavků na jejich vnitřní 
dispozice. „Před zahájením vlastních pro-
jektových prací na  obou objektech by měla 
proběhnout veřejná diskuse, ze které by mě-
lo vzejít upřesnění jejich zadání,“ doplňuje 
Karol Böhm. 

První takové setkání na  téma – Jak by 
měla vypadat naše škola – se  uskuteční 
v pondělí 4. června od 18 hodin v prosto-
ru Kotelny (podrobnou pozvánku najde-
te na  jiném místě zpravodaje). „Setkání 
je primárně určeno pro rodiče dětí ze  zá-
kladní školy, mateřské školy, učitele, projek-
tanty, a  pokud to kapacita prostoru dovolí, 
pro všechny, které daná problematika zají-
má. Diskuse bude moderována externím od-
borníkem. Tímto krokem bude moci veřej-
nost participovat na  projektu,“ upřesňuje 
místostarosta.

Předběžné náklady na  výstavbu obou 
objektů se pohybují kolem 200 mil. Kč. Je 
zřejmé, že obec nemůže takovou investici 
hradit z vlastních zdrojů. Už teď proto její 
představitelé mapují možnosti získání do-
tací. „Školní kapacity ve Středočeském kraji 
jsou dlouhodobě poddimenzované a  ze  stra-
ny ministerstev se objevují dotační tituly 
na zlepšení této situace. Šance na jejich získá-
ní jsou, pokud budeme připravení a předloží-
me včas hotový projekt a příslušná povolení,“ 
dodává Karol Böhm. 

Kateřina Kubalová 

Centrum obce – co bude dál…
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